Hydro One Networks Inc.

8<sup>th</sup> Floor, South Tower 483 Bay Street Toronto, Ontario M5G 2P5 www.HydroOne.com Tel: (416) 345-5405 Fax: (416) 345-5866

Pasquale.Catalano@HydroOne.com

Pasquale Catalano

Regulatory Coordinator – Regulatory Research and Administration Regulatory Affairs



BY COURIER

May 22, 2012

Ms. Kirsten Walli Secretary Ontario Energy Board Suite 2700, 2300 Yonge Street P.O. Box 2319 Toronto, ON. M4P 1E4

Dear Ms. Walli:

EB-2012-0100 – Application by the Smart Metering Entity for Approval of a Smart Metering Charge - Affidavit of Service for Notice
EB-2012-0211 – OEB Motion to Determine the Appropriate Recovery and Allocation of the Smart Metering Charge – Affidavit of Service for Notice

Attached is the Affidavit of Service dated May 22, 2012. The Affidavit addresses service of the Board's Notice of Application in the above-mentioned applications.

An electronic copy of the complete Affidavit has been filed using the Board's Regulatory Electronic Submission System (RESS) and the confirmation of successful submission slip is provided with this letter.

Sincerely,

ORIGINAL SIGNED BY PASQUALE CATALANO

Pasquale Catalano

Attach.

CANADA	}	IN THE MATTER OF the Ontario Energy Board Act, 1998;
PROVINCE OF	}	, ,
ONTARIO	}	AND IN THE MATTER OF an Application by the
e source, productive district	•	Independent Electricity System Operator as Smart Metering Entity for an Order fixing a Smart Metering Charge for July 1, 2012 to December 31, 2017
CITY OF TORONTO	}	•
	}	
}		
TO WIT:	}	
	AFFIDAV	TT OF PASOUALE CATALANO

## I, Pasquale Catalano, of the City of Toronto, MAKE OATH AND SAY AS FOLLOWS:

- 1. I am employed as a Regulatory Coordinator in the Regulatory Affairs Division of Hydro One Networks Inc. ("Hydro One"). My employment responsibilities include the administration of public notices and materials related to applications that are filed by Hydro One to the Ontario Energy Board ("OEB").
- 2. In accordance with paragraph 1 of the EB-2012-0100/EB-2012-0211 OEB Letter of Direction dated May 18, 2012, I have knowledge and do verily believe that Hydro One has posted the Notice of Application and Notice of Proceeding, in both English and French, in the above matter on its website at the following link:

http://www.hydroone.com/RegulatoryAffairs/Pages/OEBApplications.aspx

3. The form of the Notice as published is attached to this Affidavit as Exhibit "A"

<b>SWORN</b> before me at the City of	}	
Toronto this 22 <sup>nd</sup> day of	}	M
May, 2012	}	A-W,
Commissioner of Oaths	}	Pasquale Catalanc

James Chang

Ontario Energy Board Commission de l'énergie de l'Ontario

This is Exhibit "A" to the Affidavit of Pasquale Catalano sworn before me this 22nd day of Commissioner Commissioner Commissioner Contario

EB-2012-0100 EB-2012-0211

# NOTICE OF APPLICATION BY THE SMART METERING ENTITY FOR APPROVAL OF A SMART METERING CHARGE

- AND -

# NOTICE OF PROCEEDING TO DETERMINE THE APPROPRIATE RECOVERY AND ALLOCATION OF THE SMART METERING CHARGE

In its role as the Smart Metering Entity ("SME"), the Independent Electricity System Operator ("IESO") is managing the development of the meter data management/repository ("MDM/R") to collect, manage, store and retrieve information related to the metering of customers' use of electricity in Ontario.

### Determination of Smart Metering Charge ("SMC") - EB-2012-0100

The IESO, in its capacity as the SME has applied to the Ontario Energy Board (the "Board") for approval of a SMC of \$0.806 per Residential and General Service <50kW Customer per month which the IESO proposes to collect from all licensed electricity distributors ("Distributors") for the period July 1, 2012 to December 31, 2017. The SME also seeks approval of revenue adjustment mechanisms to manage fluctuations in costs and number of customers.

The application was filed on March 23, 2012 under subsections 78(2.1), (3.01), (3.0.2) and (3.0.3); Ontario Regulation 453/06 of the *Ontario Energy Board Act*, 1998, S.O. 1998, c.15 (Schedule B) (the "Act") and subsection 53.8(8) of the *Electricity Act*, 1998. The Board assigned File No. EB-2012-0100 to this application.

## Determination of Appropriate Allocation and Recovery of SMC - EB-2012-0211

The SME's application proposes that once the amount of the SMC is determined, it be spread over the total number of smart meters expected to be deployed in recognition that the MDM/R provides a service that will benefit all end-use smart meter customers across Ontario and helps meet the province's conservation goals.

The Board has determined that it will hereby commence, pursuant to section 19 of the Act, a proceeding on its own motion to review the options for and ultimately determine the appropriate allocation and recovery of the SMC. The Board has given this proceeding File No. EB-2012-0211.

The Board intends to make a determination of the most appropriate methodology for the allocation and recovery of the SMC and therefore intends to order one or more parties to file evidence once it has determined the scope of the possible allocation and recovery methodologies.

### **Consolidation of Proceedings**

Pursuant to its powers under section 21(5) of the Act the Board hereby combines the hearing of the SME application for the SMC with the Board's proceeding on its own motion to determine the appropriate recovery and allocation of the SMC.

The Board will proceed by way of a written or oral hearing, to be subsequently determined. The Board's decision in both EB-2012-0100 and EB-2012-0211 may have an effect on all ratepayers of the Province.

### How to see the Independent Electricity System Operator's (SME) Application

To see a copy of the SME's application, go to the Consumer page of the Board's website and enter the case number EB-2012-0100 in the "Find an Application" box. A copy can also be seen at the Board's office and at the applicant's office at the addresses indicated below, or on the applicant's website www.ieso.com.

### **How to Participate**

### Comment

If you wish to give your opinion on the proceeding to the Board Members hearing the application, you are invited to send a written letter of comment to the Board no later than **30 days** after the publication or service date of this notice. A complete copy of your letter of comment, including your name, contact information, and the content of the letter, will be provided to the applicant and the Hearing Panel.

### Observe

If you do not wish to actively participate in the proceeding but you do wish to receive documents issued by the Board, you may request observer status. Your written request

must be received by the Board no later than **10 days** from the publication or service date of this notice.

### Personal Information in Letters of Comment and Observer Requests

All letters of comment or letters requesting observer status will be placed on the public record, which means that the letters can be seen at the Board's offices and will be available on the Board's website. Before placing the letters on the public record, the Board will remove any personal (i.e. not business) contact information from the letters (i.e. the address, fax number, phone number, and e-mail address of the individual). However, the name of the individual and the content of the letter will become part of the public record. Please address your letter to the Board Secretary at the address below, and reference file numbers EB-2012-0100/EB-2012-0211 at the top of your letter.

### Intervene

If you wish to actively participate in the proceeding (e.g., submit questions, file argument), you may request intervenor status from the Board no later than **10 days** after the publication or service date of this notice. Instructions for requesting intervenor status are available on the Board's website at <a href="www.ontarioenergyboard.ca/participate">www.ontarioenergyboard.ca/participate</a>. Everything an intervenor files with the Board, including the intervenor's name and contact information, will be placed on the public record, which can be seen at the Board's offices and will be available on the Board's website.

The Board may order costs in this proceeding. You must indicate in your letter of intervention whether you expect to seek costs and the grounds for your eligibility for costs. Requests for cost awards will be addressed in accordance with the Board's *Practice Direction on Cost Awards.* You must provide a copy of your letter of intervention to the Board with a copy to the IESO at the addresses below. The Board notes it is not yet in a position to determine what party or parties shall be assessed the costs of the EB-2012-0211 proceeding. The Board may ultimately determine that costs be borne by one or more of (1) the IESO (as SME), (2) Distributors, or (3) some other entity or entities depending on how the SMC is allocated and recovered. Therefore, the Board hereby places all parties on notice that a determination of the party or parties that shall be assessed costs will be made once the Board has heard and considered the record of this proceeding.

If you do not have internet access, please call 1-888-632-2727 to receive information about this proceeding and how to participate.

### The Board

Ontario Energy Board P.O. Box 2319

2300 Yonge Street, 27<sup>th</sup> Floor

Toronto ON M4P 1E4 Attention: Board Secretary

Filings:

https://www.errr.ontarioenergyboard.ca/

E-mail: boardsec@ontarioenergyboard.ca

Tel: 1-888-632-6273 (Toll free)

Fax: 416-440-7656

### The Applicant

Independent Electricity System Operator

655 Bay Street, Suite 410

P.O. Box 1

Toronto ON M5G 2K4 Attention: Mr. Brian Rivard

Manager, Regulatory Affairs and Sector Policy

Analysis

E-mail: brian.rivard@ieso.ca

Tel: 905-855-6135 Fax: 905-855-6372

### **IMPORTANT**

IF YOU DO NOT PARTICIPATE IN THE HEARING IN ACCORDANCE WITH THIS NOTICE, THE BOARD MAY PROCEED WITHOUT YOUR PARTICIPATION AND YOU WILL NOT BE ENTITLED TO ANY FURTHER NOTICE IN THE COMBINED PROCEEDING.

DATED at Toronto, May 18, 2012.

### **ONTARIO ENERGY BOARD**

Original Signed By

Kirsten Walli Board Secretary



EB-2012-0100 EB-2012-0211

## AVIS DE REQUÊTE DE L'ENTITÉ RESPONSABLE DES COMPTEURS INTELLIGENTS POUR L'APPROBATION DES COÛTS LIÉS AUX COMPTEURS INTELLIGENTS

- ET -

# AVIS D'INSTANCE AFIN DE DÉTERMINER LE MÉCANISME DE RÉPARTITION ET DE RECOUVREMENT APPROPRIÉ DES COÛTS LIÉS AUX COMPTEURS INTELLIGENTS

Conformément à sa qualité d'Entité responsable des compteurs intelligents (l'« ERCI »), la Société indépendante d'exploitation du réseau d'électricité (la « SIERE ») est chargée de l'élaboration d'un système de gestion et de stockage des données de compteur (« SGSDC ») capable de recueillir, de gérer, de stocker et d'extraire l'information relative à la mesure de la consommation d'électricité des consommateurs en Ontario.

# <u>Détermination des coûts liés aux compteurs intelligents (les « CCI ») –</u> EB-2012-0100

Conformément à sa qualité d'ERCI, La SIERE a déposé une requête auprès de la Commission de l'énergie de l'Ontario (la « Commission ») pour l'approbation de CCI équivalent à 0,806 \$ par consommateur résidentiel et des services généraux dont la demande est inférieure à 50 kW par mois, coûts que la SIERE propose de prélever sur le compte de tous les distributeurs d'électricité autorisés (les « Distributeurs ») pendant la période allant du 1<sup>er</sup> juillet 2012 au 31 décembre 2017. L'ERCI cherche également à faire approuver un mécanisme d'ajustement de ses revenus qui tiendrait compte des fluctuations de coûts et du nombre d'usagers.

La requête a été déposée le 23 mars 2012 en vertu des paragraphes 78 (2.1), (3.01), (3.0.2) et (3.0.3) et du Règlement de l'Ontario 453/06 de la *Loi de 1998 sur la Commission de l'énergie de l'Ontario*, L.O. 1998, ch. 15 (annexe B) (la « Loi ») et du

paragraphe 53.8 (8) de la *Loi de 1998 sur l'électricité*. La Commission a assigné à cette requête le numéro EB-2012-0100.

## <u>Détermination du mécanisme de répartition et de recouvrement approprié des</u> CCI – EB-2012-0211

La requête de l'ERCI propose que les CCI, une fois que le montant aura été déterminé, soient répartis sur le nombre total des compteurs intelligents qui devraient être déployés, compte tenu du fait que le SGSDC constitue un service qui profitera à tous les consommateurs finaux de compteurs intelligents en Ontario et qu'il contribuera à l'atteinte des objectifs en matière d'économie d'énergie de la province.

Aux termes des présentes et conformément à l'article 19 de la Loi, la Commission a décidé d'entamer une instance de sa propre initiative afin d'examiner les possibilités de répartition et de recouvrement des CCI et, en définitive, d'en déterminer le mécanisme. La Commission a assigné à cette requête le numéro EB-2012-0211.

La Commission entend se prononcer sur la méthode la plus appropriée pour répartir et recouvrer les CCI et, par voie de conséquence, entend ordonner à une ou plusieurs parties de présenter leur preuve une fois qu'elle aura déterminé l'étendue des possibilités de répartition et de recouvrement des CCI.

### Réunion d'instances

Aux termes des présentes et en vertu des pouvoirs qui lui sont conférés par l'article 21 (5) de la Loi, la Commission associe l'audience de la requête de l'ERCI sur les CCI à l'instance de sa propre initiative pour déterminer le mécanisme de répartition et de récupération des CCI.

La Commission procédera par voie d'audition orale ou écrite, devant être fixée par la suite. La décision de la Commission concernant les deux requêtes EB-2012-0100 et EB-2012-0211 peut avoir des répercussions sur tous les contribuables de la province.

## <u>Comment consulter la requête de l'Entité responsable des compteurs intelligents</u> (ERCI)

Vous pouvez consulter un exemplaire de la requête de l'ERCI sur la page du consommateur du site Web de la Commission en inscrivant le numéro de dossier EB-2012-0100 dans la case intitulée « Trouver une requête ». Il est également possible de le faire en vous rendant au bureau de la Commission et à celui du requérant aux

adresses indiquées ci-dessous ou sur le site Web du requérant à l'adresse www.ieso.com.

### Comment participer

#### Commentaires

Si vous souhaitez donner votre avis à propos de l'instance aux membres de la Commission qui entendront votre requête, vous êtes prié(e) de faire parvenir votre lettre de commentaires à la Commission au plus tard **30 jours** après la date de signification ou de publication du présent avis. Une copie intégrale de votre lettre, incluant votre nom, vos coordonnées ainsi que son contenu, sera remise au requérant et au comité de l'audition.

### Observation

Si vous ne souhaitez pas participer activement à l'instance, mais que vous désirez recevoir les documents produits par la Commission, vous pouvez demander le statut d'observateur. Votre demande doit être présentée par écrit à la Commission au plus tard **10 jours** après la signification ou la publication du présent avis.

# Renseignements personnels contenus dans la lettre de commentaires et la lettre de demande de statut d'observateur

Toutes les lettres de commentaires ou les lettres de demande de statut d'observateur seront versées au dossier public. Cela signifie qu'elles seront disponibles pour consultation au bureau de la Commission et sur son site Web. Avant de verser les lettres au dossier public, la Commission supprimera toutes les coordonnées personnelles (non commerciales), c.-à-d. l'adresse, le numéro de télécopieur, le numéro de téléphone et l'adresse courriel de la personne. Toutefois, son nom et le contenu de sa lettre feront partie du dossier public. Veuillez adresser votre lettre au secrétaire de la Commission à l'adresse ci-dessous en indiquant les numéros de référence de dossier EB-2012-0100 et EB-2012-0211 dans le haut de celle-ci.

### Intervention

Si vous souhaitez participer activement à l'instance (p. ex., en soumettant des questions écrites ou en apportant des arguments), vous pouvez demander le statut d'intervenant auprès de la Commission au plus tard **10 jours** après la signification ou la publication du présent avis. Les instructions pour demander le statut d'intervenant sont disponibles sur le site Web de la Commission à l'adresse

<u>www.ontarioenergyboard.ca/participate</u>. Tous les documents déposés par les intervenants à la Commission, notamment le nom de l'intervenant et ses coordonnées, seront versés au dossier public. Cela signifie qu'ils seront disponibles pour consultation au bureau de la Commission et sur son site Web.

La Commission peut attribuer des dépens dans cette instance. Vous devez indiquer dans votre lettre d'intervention si vous entendez solliciter des dépens auprès des distributeurs d'électricité concernés ainsi que les motifs établissant votre admissibilité aux dépens. Toute demande d'attribution de dépens sera adressée conformément aux directives de pratique sur l'attribution des dépens. Vous devez fournir une copie de votre lettre d'intervention à la Commission et une autre à la SIERE, aux adresses cidessous. La Commission fait remarquer qu'elle n'est pas encore en mesure de déterminer la partie ou les parties devant faire l'objet d'une évaluation de dépens liés à l'instance EB-2012-0211. La Commission peut, en définitive, déterminer que les dépens seront pris en charge par une ou plusieurs des entités suivantes : (1) la SIERE (en sa qualité d'ERCI), (2) les Distributeurs ou (3) une autre entité ou d'autres entités en fonction de la façon dont les CCI seront attribués et recouvrés. Par conséquent, la Commission informe par les présentes toutes les parties que la détermination de la partie ou des parties devant faire l'objet d'une évaluation de dépens sera établie lorsque la Commission aura entendu et examiné le dossier de la présente instance. Si vous n'avez pas accès à Internet, veuillez appeler au 1-888-632-2727 pour obtenir de l'information sur cette instance et sur la façon d'y participer.

### La Commission

Commission de l'énergie de l'Ontario C.P. 2319
2300, rue Yonge, 27<sup>e</sup> étage
Toronto (Ontario) M4P 1E4
À l'attention de la secrétaire de la
Commission
Dépôts:
https://www.errr.ontarioenergyboard.ca/

<u>boardsec@ontarioenergyboard.ca</u> Tél.: 1-888-632-6273 (sans frais)

Téléc.: 416-440-7656

Courriel:

### Le requérant

Société indépendante d'exploitation du réseau d'électricité
655, rue Bay, bureau 410
C.P. 1
Toronto (Ontario) M5G 2K4
À l'attention de Monsieur Brian Rivard
Directeur, Affaires réglementaires et analyse des politiques sectorielles

Courriel: brian.rivard@ieso.ca

Tél.: 905-855-6135 Téléc.: 905-855-6372

### **IMPORTANT**

SI VOUS NE PARTICIPEZ PAS À L'AUDIENCE OU À L'AUDITION CONFORMÉMENT AU PRÉSENT AVIS, LA COMMISSION PROCÉDERA EN VOTRE ABSENCE ET VOUS NE RECEVREZ PLUS D'AVIS CONCERNANT LA RÉUNION DES INSTANCES.

FAIT à Toronto, le 18 mai 2012

## COMMISSION DE L'ÉNERGIE DE L'ONTARIO

Original Signé Par

Kirsten Walli Secrétaire de la Commission